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摘要： 
運研所前期已發展一台具有六軸動態平台之駕駛模擬器，本研究

重點工作在利用顯示裝置方面軟硬體的支援來加強其視覺效果，以使

操作者更能融入模擬系統所建構的VR環境中。本研究採用3組投影設備
及3組PC建構前方水平180度、垂直50度視野的銀幕，來改進前期計劃
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，在應用研究課題方面，並針對標誌對駕駛行為之影響進行實驗。 
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ABSTRACT: 
The Institute of Transportation has developed a driving simulator 

with a six-axis motion plate. The main purpose of this project is to 
enhance the vision effect of virtual reality environment in driving 
simulator via the software and hardware equipment.  In this project, it 
consists of 3 projectors and 3 screens, to get the horizontal and vertical 
angle of the driver's eye vision which is 180 degrees and 50 degrees, 
respectively. The new driving simulator with steering wheel, acceleration 
paddle, and brake paddle from a real automobile have been set up. The 
virtual simulation of the effect of the traffic sign to the drivers' behavior 
has been performed. 
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